

တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၤ-တၢ်လီၤဒိၤလၢအဂ့ၢ်ကတၢၢ်အဂီၢ်

လံာ်စီဆုံ-၁မိၤ၃၂:၂၆,လူၤ၁၅:၁၇

ထၢသးဝံၣ်

တၢ်ကတိၤလၢညါ

ပုၤကညီၤလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢအံၤအဲၣ်ဒီးဒီးလိာ်ဘၣ်ဝဲထဲတၢ်အဂ့ၢ်ကတၢၢ်ခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် ပုၤခဲလၢာ်ဒီးန့ၣ်ဝဲတသ့ဘၣ်လီၤ. တၢ်တခါလၢပအဲၣ်ဒီးအံၤန့ၣ် ကဘၣ်ဂ့ၢ်ကျဲးစးဒီးပဘၣ်ဟ့ၣ်အဘူးအလဲ, ယု မၤန့ၣ်ဝဲမးဒီးပကန့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အယိပဝဲန့ၣ်ယၤလၢအမ့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးတၢ်အဂ့ၢ်ကတၢၢ် လၢယုၤအအိၣ်ဒီးဒိၤသိးပကန့ၣ်ဘၣ်အဂီၢ်လိာ်ဘၣ်တၢ်ကျဲးစးဒီးဟ့ၣ်အဘူးအလဲန့ၣ်လီၤ. အယိကမၤလိတၢ်ဂ့ၢ် ထဲခံာ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၁)လၢတၢ်ကျဲးစးနီၢ်နီၢ်အပူၤ

ဖဲရီမ့ၢ်၉:၁၃ န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လၢယအဲၣ်စီၤယၤကိာ်မ့ၢ်စီၤန့ၣ်ယသးဟ့ၣ်အီၤလီၤ. ပမ့ၢ်ကွၢ်စီၤယၤကိာ်အတၢ် အိၣ်မူန့ၣ်မ့ၢ်ပုၤဂ့ၢ်မၤန့ၣ်တၢ်, ပုၤလိတၢ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖျါဖဲ၁မိၤ ၂၅:၂၄ န့ၣ်ထဲတၢ်အိၣ်တဘျီခိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်အဝဲဂ့ၢ် မၤန့ၣ်ဖိဝဲကိာ်အလီၢ်န့ၣ်လီၤ. စီၤန့ၣ်သ့ၣ်ဝံၣ်တၢ်, အဲၣ်ဒီးအိၣ်တဘျီတုၤမးလၢကသံ ဘၣ်သးအဆၢကတီၢ်အဝဲ တဟ့ၣ်ခိၣ်လိဝဲတၢ်အိၣ်ဘၣ်. ယုဝဲဖိဝဲကိာ်အလီၢ်တုၤအန့ၢ်မးဒီးဟ့ၣ် အိၣ်တဘျီန့ၣ် လီၤ. ခံာ်တဘျီ ၁ မိၤ၂၅:၂၆-၂၉ ပထံၣ်ဘၣ်ကဒီးလၢအပၢ်သါကဟ့ၣ်စီၤန့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်အခါန့ၣ်အပၢ်မၤအီၤလၢအယုန့ၣ်တၢ်မံၤ လၢအညါ, တၢ်အိၣ်လၢအဝံၣ်လၢပၢ်အဂီၢ်ဒီးကအိၣ်ဝဲဒီးကဆိၣ်ဂ့ၢ်အခါန့ၣ်အမိၢ်နီၢ်ရံးဘကၤသ့ၣ်ညါထွဲဝဲ ဒီးမၤစီၤယၤကိာ်ကတၢၢ်ကတိၤဆိဒီးမၤန့ၣ်ဝဲတၢ်အိၣ်ဝံၣ်. ပမ့ၢ်တလၢအဖုၣ်န့ၣ်အဝဲ လဲၤဟ့ၣ်ဆိအပၢ်လၢတၢ်အိၣ် ဒီးအပၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်လီၤန့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. သဘျီတဘျီန့ၣ်၁မိၤ၅၃၂:၂၆ ပထံၣ်ဘၣ်ကဒီးအဝဲ ကနီၢ်တၢ်ဒီးယုၤအပူၤကညီၤတဂၤဒိၤသိးကဆိၣ်ဂ့ၢ်အီၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. အဝဲ ကျဲးစးတုၤဒၣ်လဲာ်အကံၣ်ဒုၣ်အဆၢ တလံာ်ဘၣ်အသးန့ၣ်လီၤ. ယုၤအပူၤကညီၤစံးဘၣ်အီၤလၢနမံၤမ့ၢ်ဒိၤလဲာ်, အဝဲစံးဝဲလၢစီၤယၤကိာ်လီၤ. ယုၤအပူၤ ကညီၤစံးဘၣ်အီၤလၢတၢ်ကကိးန့ၣ်လၢအံၣ်စရုလးန့ၣ်လီၤ.

(၂)တၢ်ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤအပူၤ

ပမ့ၢ်ဘၣ်ကွၢ်က့ၤ ၂ မိၤ၈:၈-၁၀ ပထံၣ်ဘၣ်လၢယုၤမၤတၢ်လီၤလးခိၣ်ဖျါစီၤမိၤ၅၃၂:၂၆ န့ၣ်ခိၣ်ဒီးသ့ၣ်တဖၣ်ဟဲ ထီၣ်ဒီးပုၤဝဲလၢကိာ်အဲးကူပတူးအပူၤန့ၣ်လီၤ. စီၤပၤဖၤရီၤမၤစီၤမိၤ၅၃၂:၂၆ ယုၤကညီၤယုၤလၢအကဒုးဟးထီၣ်ကွၢ်ဒုၣ် ခိၣ်ခိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤမိၤ၅၃၂:၂၆ ကွၢ်အီၤလၢအကဒုးဟးထီၣ်ကွၢ်အီၤလၢအခါဖဲလဲာ်န့ၣ်ဒီး စံးဝဲခဲဂီၤ ကိာ် န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ဘၣ်ကွၢ်က့ၤဖၤရီၤအံၤဒုၣ်ခိၣ်ခိၣ်တဖၣ်ပုၤလၢအဟံၣ်, အထံဖိကိာ်ဖိအဟံၣ်, ဒီးလၢတၢ် လီၤသက့ၤဆးဒးဘၣ်ဆၣ်အစံးဝဲလၢအဒုးဟးထီၣ်ကွၢ်ခဲအံၤန့ၣ်ဘၣ်. ခဲဂီၤကိာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လိာ်နီၢ်နီၢ်မ့ၢ်ခဲ အံၤန့ၣ် လီၤ. ဖဲဒုၤ ၁၂:၁၇ န့ၣ်ဟံၣ်ဖျါဝဲလၢတၢ်စၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပီၤယၢ်လီၤက့ၤ သးန့ၣ်အခီ ပညီတအိၣ်လၢ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်မဲာ်ထံမဲာ်နီၢ်ဘၣ်ဆၣ်ဒီးန့ၣ်ဝဲတၢ်သးခုတသ့လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အယိယုၤအတၢ် က တၢ်ကတိၤလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ဖိအဂီၢ်အဂ့ၢ်ကတၢၢ်ကစၢ်ယုၣ်ဂျူးခရံၣ် အံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤလၢပကတူၢ်လိာ် အီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤလၢခံ—မ့ၢ်မဆါတနံၤပမ့ၢ်တဲထီၣ်တၢ်ဘျုးတၢ်ဘိးအိၣ်ဝဲအကလုာ်ကလုာ်န့ၣ်လီၤ.ဘၣ်ဆၣ်ပမ့ၢ်ကွၢ်
က့ၤလၢသ့ၣ်ကံၢ်သးလဲၤဒီးမ့ၢ်မတၢ်စ့ၤန့ၣ်လီၤ.ပှၤအါဂၤသ့ၣ်ညါဝဲလၢကစၢ်ခရံၣ်မ့ၢ်တၢ်အုၣ်ခိၣ်ကစၢ်ဒီးဘျုး
ထီၣ်ဘါထီၣ်ဝဲဘၣ်ဆၣ်အါဒၣ်တၢ်တက့ၢ်လၢမ့ၢ်ထးခိၣ်ဖံးလၢန့ၣ်လီၤ.အယိပတၢ်န့ၣ်ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အံၤ
တဘၣ်မ့ၢ်တၢ်ဖျါထဲလၢခိၣ်န့ၣ်ဘၣ်.ကဘၣ်မ့ၢ်လၢသ့ၣ်လၢသး,သ့ၣ်ဒီးဖျါသးဒီးဖျါတခါန့ၣ်လီၤ.ပတၢ်ဂျဲးစး
နီၢ်နီၢ်လၢဆၢကတီၢ်ခဲအံၤလၢတၢ်လီၤဒီးအဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်အကမ့ၢ်တၢ်အဂ့ၤကတၢ်ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.